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Val av justerare
Gerd Karlsson utsågs att justera dagens protokoll.

§ 2
Fastställande av föredragningslista
Föredragningslistan godkändes. 

§ 3
Föregående protokoll
Föregående protokoll läggs till handlingarna. 

§ 4

Rapport från Kontaktpolitikerna.

Ewa Löfqvist (S) och Rosmari Holmgren (KD) från 
Samhällsbyggnadsnämnden
Besvarar frågorna om offentliga toaletter. WC vid Brända bocken, ansvarig 
Landskapsarkitekt ska sätta upp en skylt om detta. Men fortfarande återstår 
frågan om Kommunen betalar för denna toalett. Ewa har ställt frågan om detta 
men inte fått något svar.
WC resecentrum-Kommunen hade tidigare avtal med den som hyrde 
serveringsbyggnaden öster om spåren. Byggnaden såldes för några år sedan 
till en verksamhetsutövare. Därefter köpte kommunen under en period 
tjänsten offentlig toalett. Men det var en ganska hög kostnad för kommunen 
och verksamhetsutövaren var inte nöjd och ville dessutom ta betalt av gästerna 
så avtalet sades upp. Det finns en allmänt tillgänglig toalett mot avgift inne i 
stationsbyggnaden.

Kl0ckgjutarparken har fått tre papperskorgar i december

Elisabeth Carlson Cederholm (C) Omvårdnadsnämnden visar en 
Powerpoint och berättar. 

Budgetresultatet: Resultat för Omvårdnadsnämnden minus ca 30 
miljoner kr
Kommentarer till resultatet (från nov. 2019):
Hemtjänsttimmar har blivit fler
Kristinelundsgården
Sjuksköterskor i Vård och omsorgsboenden
Korttidsboende
Kostnader för hjälpmedel
Betalning till Regionen.
Statsbidrag med 5 miljoner kr.

Internbudget 2020
 Summa omvårdnadsnämndens budgetomslutning 1 432 200 000 kr.
 Tuffa utmaningar utifrån demografisk utveckling med ökad andel äldre 

och minskat antal i arbetsför ålder. 
  3 stegs raket: 2019, 2020 och långsiktigt
 Effektiviseringar med start 2019 ger effekt 2020. Nya rekryteringar. 

Återbesättning av tjänster. Återhållsamhet kurser och konferenser. 
Avtalstrohet vid inköp. Digitala lösningar istället för resor. 

 Digitala lösningar tex. Nattkamera, nyckel fria lås. Samordning av lokaler. 
Förbättra personalplanering-minska vikarieanställning. 
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Verksamhetsplan 2020
Kommunövergripande mål :
Trygghet, sammanhållning och en välfärd att lita på i hela kommunen.

Fokusområden: 
Omvårdnadsnämnden har kunden i centrum med fokus på tillgänglighet och 
ett självständigt liv. Omvårdnadsnämnden verkar för att kunden ska ha 
inflytande och erbjudas sociala sammanhang

Verksamhetsplan-Politiska uppdrag
 Utveckla boendeplanen med nya boendelösningar t.ex. Trygghetsboenden.
 Möjliggöra att medarbetarnas tid hos kund ökar och övriga 

arbetsuppgifter effektiviseras.
 Förbättra medarbetarnas arbetsmiljö, minska sjukfrånvaro och öka 

medarbetarnas inflytande på arbetstid och planering.
 Utreda hur och till vilken kostnad och nytta personer över 75 år ska kunna 

erbjudas två timmars icke biståndsbedömd insats av förbyggande 
karaktär.

 Digital matvaruhandel inom hemtjänsten.

Nya vård och omsorgsboenden
 Beslut 23/1 –utökat antal platser/lägenheter vid vård och omsorgsboende 

enligt boendeplanen. 
 År 2020- utökning med 75 stycken
 Frösunda på Sätra och Attendo på Murengatan (söder)
 Nämnden kommer att följa kösituationen och väntetider noga.

§ 5

Information om God och nära vård

Roger Nilsson från Region Gävleborg visar bildspel, film och berättar om 
hälsofrämjande åtgärder och tillgänglighet nära invånarna efter behov. 
En god och nära vård är efter personens behov av hjälp är det grundläggande.

Vad är det då bakgrunden till denna vård
Träning ger färdighet SOU 2015:98
Effektiv vård SOU 2016:2
Lag: Samverkan vid utskrivning 2017:612

Mest aktuellt just nu är:
SOU 2017:01 Samordnad utveckling för god o nära vård
SOU 2017:08 Styrning för en mer jämlik vård

Detta är nytt; Den som tar som tar kontakt med sjukvården ska ha rätt att få 
träffa eller ha kontakt inom 3 dagar med läkare, sköterska, sjukgymnast eller 
arbetsterapeut mm

Med hjälp av digitala lösningar, ge en bättre tillgänglighet för alla.
Det som står för dörren inom en nära framtid är, fler äldre och unga och färre 
som är i arbetsför ålder. Hur löser vi det så att det blir bra för alla?
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Vård ska även vara personcentrerad och det beror helt på vilken slags vård och 
vad som personen har behov av och inte som det varit tidigare att personer 
behandlas efter den diagnos man har fått. Allt detta medför att det kommer att 
bli ett långsiktigt 
arbete för att förändra synen på vård på ett helt nytt sätt, då hänsyn ska tas till 
omstrukturering, efter behov och även en annan kultur/syn och inom/på 
vården. Skillnaden på antalet kvinnor och män håller på att förändras och bli 
mer jämlik. Så försörjning, boende och ett förändrat behandlingssätt kommer 
förhoppningsvis att göra personer mer självständiga i sina liv och livsval. 
Mycket av de kontakter vi kommer att ta i framtiden blir mer digitala och även 
medicinsk teknik kommer att förändra vår vardag.

Bättre samverkan över gränserna som kommuner-region o.s.v. är grunden till 
en bättre vård. Samt att sätta focus på rätt saker. Vi har alla ett gemensamt 
ansvar för våra patienter och för dem vi har ansvar för. Inte minst viktigt är att 
motarbeta digitalt utanförskap och göra något bra av det. Samt stötta dem som 
har behov av detta. 
Information kommer inom kort ut till alla från 65 år om detta.

§ 6

Information från Demensföreningen och 
minnesmottagningen

Agneta Brinne om Demensföreningen och boenderådet och 
Gunell Darmell om sjukdom och symtom

Gunnel börjar med att berätta till en powerpointpresentation om att 23-24 
000 personer insjuknar varje år i någon slags demens och att Alzheimers är 
den vanligaste. Totalt är det ca 160 000 personer med olika grad/form av 
demenssjukdom och att det är den fjärde största folksjukdomen. Samhällets 
totala kostnad för demenssjukdomar beräknas vara 50 miljarder Kronor/år. 
Utvecklingen är att fler personer drabbas så åldern på befolkningen ökar. Idag 
kan man ge en tidigare diagnos och med ökad kunskap och fler som söker 
hjälp behövs mer forskning och vårdbehovet ökar för de som drabbas. Vad är 
det då för riskfaktorer som ligger till grund för detta? Ja hög ålder, viss 
ärftlighet, obehandlade hjärt och kärlsjukdomar samt socialt isolerat inaktivt 
liv kan vara orsaken. Utredning görs vid misstanke som på förmågor och 
beteenden, kroppsundersökning, psykiskt mående, 
blodprover,”minnestest”,hjärnröntgen, funktions- och aktivitets bedömning. 
Det finns också flera olika slags demenssjukdomar. Exempel på 
problemområden: Svårigheter med inlärning, tal, koncentration, empati, 
svårigheter att klä sig mm

Agneta tar vid och fortsätter med att berätta om Demensföreningen att tidning 
ges ut till medlemmar 4 ggr per år, administrerar Gävle demensförenings 
digitala hemsida och erbjuder juridiskt stöd. Gävle Demensförening är en del 
av Demensförbundet. Lånar lokal av Anhörigcenter för styrelsemöten och 
medlemsaktiviteter. 
Samverkar med Anhörigstöd och studieförbundet Vuxenskolan. 
Referensmaterial finns för utlåning. Medlemsavgifter, gåvor och bidrag från 
stiftelser och stipendiefonder är grunden i ekonomin som är ganska bra. Detta 
går sen till aktiviteter, föreläsningar, musikquiss, sommarresor, julmiddag 
mm. Även studiebesök som till exempel 
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LSS-boende i Uppsala har gjorts. Boenderåd finns, dit anhöriga kan vända sig 
för stöd och hjälp. LSS-lagen lägger helt focus på dem under 65 år, som är en 
grupp som har det extra svårt.

§ 7

Information från AB Gavlegårdarna

Cathrine Holgersson visar powerpoint presentation och berättar om poängen i
 Gavlegårdarnas bostäder och trygghetsboende 
Hon visar fakta på Trygghetsboende på Pukslagarvägen, Projektet i Bergby. 
Och hur intresset ser ut för Trygghetsboende i olika delar av kommunen. 
Nybyggnation av Kombihus i Hemsta, Rullstensvägen i Sätra. Hur 
investeringsstöd kan påverka utfallet på den faktiska hyran per kvadratmeter 
för olika delar av 
kommunen. Efterfrågan och läget på boende, upphandlingar av mark, 
omkostnader, inverkar och påverkar den slutliga hyran för kunden. Hon visar 
även skillnaden på poängen, för att kunna få lägenheter i vissa områden. Tex i 
Villastaden behövs 6580 poäng med en förväntad kötid på 18 år idag. Detta 
innebär att det oftast blir äldre som får de attraktivaste lägenheterna i Gävles 
innerstad. Ibland hart det förekommit 
utlottning av bostäder för ungdomar upp till 26 år, detta har skett tex i Sörby 
Backe. Ibland gör Gavlegårdarna även avsteg från poängen och kön med olika 
påverkningsaktioner. Hon visar även vad som är på gång att planeras och 
byggas framöver. 
Miljötänk och tryggt och snyggt tänkande har införts i flera områden som tex 
Nordost. Detta visar sig tydligt lyckosamt i förfrågningar till hyresgästerna. 
Som exempel kan nämnas ett nära samarbete i projektet med Gästrike 
Återvinnaren med bra sorteringskärl och uppsamlingsställen.

Poängen vid maka/makas bortgång har tidigare varit ett problem, då tex när 
maken stått som lägenhetsinnehavare och man tillsammans haft tex en större 
dyrare lägenhet. När sen änkan velat byta till en mindre lägenhet har inte 
makan fått överta de 
intjänade poängen att använda vid sökning av den mindre lägenheten. 
Detta ska ha löst sig nu med ett ändrat regelverk enligt Christine Holgersson.

§ 8

Information om bussar, busstabeller och busskurar 

Daniel Olsson ordförande i (S) Samhällsbyggnadsnämnden 
och Jan Lahenkorva från Hållbarhetsnämnden Region Gävleborg samt Marie 
Grew Trafikchef från Livsmiljö Samhällsbyggnad - Planering, trafik och 
landskap.

Nytt avtal kommer att träda i kraft till sommaren och bolaget som vann 
upphandlingen heter VY AB och är ett norskt bolag. Det kommer att bli fler 
ledbussar för Stadstrafiken. Forsbacka tillhör nu landsbygdsavtalet. Reklamen 
på bussarna kommer att tas bort och samtliga bussar kommer att se lika ut och 
ha X-trafiklogga och samma färg. Tillköp har gjorts på vissa linjer och vissa 
kvällsturer kommer att tas bort. 
Förändringar som t.ex. bussen Högskolan-Harkskär som idag går var 45:e 
minut kommer nu att gå en gång i timmen. Det frigör tid så att Hemlingby nu 
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kan få turer hela dagen från augusti. Avtalet med de nya bussarna gör att vi får 
fler bussar med Biogas/el. 
Frågan om det finns en plan om att förtäta bussturerna för ytterområdena så 
är svaret nej. Möjligheten att ersätta vissa bussar med lägre antal resenärer 
med närtrafik/taxi istället undersöks. Att busshållplatser har försvunnit och 
blivit glesare upprör många. Går det kanske att lösa med minibussar? Jan 
svarar att detta inte diskuterats ännu. Tanken att nyttja skolbussarna på 
dagtid finns och kan kanske lösa vissa turer.
De bussar som nu trafikerar de större vägarna måste i de nya bussarna ha 
bälten, 
det har man löst med det nya avtalet. Man ser över linjenäten för bussarna, 
och i vissa fall kanske man kan lösa vissa partier med servicebussar som kan ta 
ren annan rutt. 
Tidigare fanns servicebussar för äldre på Brynäs, Sörby och Valbo men det 
togs bort för några år sedan. Vid nybyggnation och nya stadsdelar är 
busstrafiken en av det som måste vara med i planeringen i ett tidigt skede.

§ 9
Rapport från projektet Södra Hemlingby 
Mona Wikland visar en powerpoint presentation berättar om projektet 
Detta blir en stadsdel Södra Hemlingby. Fastighet som ska inrymma skola, 
förskola, vård- och omsorgsboende och idrottshall med en gemensam strategi 
kring samverkan. I närheten ligger en gruppbostad. Unikt för projektet är 
samverkan och samnyttjande av lokaler mellan bolagen Gavlegårdarna och 
Gavlefastigheter samt sektorerna för Välfärd, Utbildning och Livsmiljö. 
Varför ska förskola, skola, vård- och omsorgsboende och idrottshall byggas på 
en gemensam tomt? Detta för att samnyttja lokaler och effektivt använda 
skattemedel, Samarbeta med olika aktörer och tillsammans tänka nytt för 
framtiden.
Som exempel att kunna använda omklädningsrum, personalrum.
Personalen har varit delaktig i samnyttjandeplanen.
Inte minst viktigt är att utemiljö kan nyttjas av flera – liv och rörelse – lugn 
och ro

Fördelarna blir delade lokalytor inom verksamheterna med ett utvecklat 
samarbete över gränserna som gynnar de olika målgrupperna och skapa vi-
känsla.
Och att alla medarbetare inom kommunens fastighet och planerat 
gruppboende samarbetar. Samt ett utvecklat samarbete med föreningar, 
externa utförare, boende och andra aktörer inom Södra Hemlingby.
Personalen och då även vikarier, kan de arbeta på fler ställen i byggnaderna 
efter behov? Fungerar lagrummet för det? Kan man samordna vaktmästare, 
fastighetsförvaltare för förskola, skola och äldre Dessutom ska organisationen 
ses över. 
Samverkan med externa organisationer, föreningar, studieorganisationer är 
viktiga. Det maximala användandet av lokaler gör att lokalerna kan i stort sett 
vara dygnet runt öppet. Inflyttningen beräknas till 2022-2023.

§ 10
Rapport från projekt en Äldrevänlig kommun 
Kerstin Weivert visar en powerpoint presentation och berättar till.
Planen för projektet löper på bra och tidplanen håller. Och dialogträffar blir 
till  sommaren. Det som är på gång är, stormöten och seniorträffar, träffar 
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med arbetsgrupperna, Enskilda uppgifter och uppdrag. Aktiviteter ska 
planeras och genomföras samt gruppsamtal. Gruppsamtal om resande med 41 
seniorer blir den 4 februari på anhörigcenter i Hedesunda. Samarbete med 
Nordanstigs kommun planeras.
Kommande aktiviteter är bland annat Hackaton med FpX 14-15 februari, 
planering för nulägesmätning våren 2020. Kerstin nämner också frågan om 
hur når vi ut till fler, med information. Nu planeras en hel del information som 
ska ut tex på webben, och då fodras samtycke vid fotografering. En Workshop 
planeras om digitalt utanförskap, och även Hälsa-friskvård och boendefrågor 
är aktuella diskussionsämnen. 
1 ggr/månad är det stormöte i Rådhuset med teman som utmanar 
diskussioner

§ 11
Remissen Gävle kommuns Cykelplan 2020 från Livsmiljö 
Samhällsbyggnad
Programmet har skickats till samtliga i rådet. Varje pensionärsorganisation 
som vill skicka svar gör det direkt till kommunen. Svar senast 2020-02-03. 
Utskickad till hela rådet

§ 12

Frågor

§ 13
Skrivelser 

Pensionärsorganisationerna har inte direktbesvarat remissen Miljöstrategiska 
programmet.

Frågor och svar till Nordanstigs kommun angående Trygghetsboende
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§ 14

Rapporter

Pensionärsorganisationerna har inte direktbesvarat remissen Miljöstrategiska 
programmet.

Lillemor Nordlöf berättar från mötet hos seniorråd av polisen den 2019-11-28. 
Tematvar trygghet för äldre. Narkotikarester har påträffats vid avloppstest. 
Kannabis och kokain är vanligast. Åldersgruppen av brukare är mellan 19-25 
år. 
Resurser angående detta har lagts på de öppna drogcentralerna. Svårast att nå 
ut till är kvinnorna. Statistik finns angående brott, och resultatet är ganska bra 
överlag. Mesta resurserna och arbetet med förebyggande åtgärder läggs till 
Gävles centrum.

§ 15

Övrigt
Inbjudan trygghetsvandring på Brynäs 2020-01-14. Utskickad till hela rådet.

Fråga om maxtaxa kom upp på beredningen
Om ett sammanboende par har behov av hemtjänst båda två och kommer upp 
till maxbelopp, hur blir det då? Betalar var och en detta maxbelopp? 
Eller blir det ett maxbelopp för dem tillsammans?
Katarina Stistrup Välfärd Omvårdnad svarar: 
Gällande maxbelopp då beräknas detta per person. 

§ 16
  
Avslutning och kommande möten

Ordföranden tackar deltagarna för detta möte 

Nästa möte blir den 2020-03-24 klockan 13.00-17.00. Obs tiden. Önskan från 
rådet
Lokal Förvaltningshuset Amsterdam entréplan

Eventuellt kommer tandhygienist från Folktandvården Gävleborg och 
informerar 
om tandvård och äldre samt de olika tandvårdsstöden denna gång.
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